
Referat af styringsdialogmøde med AAB 2022 
 

Tidspunkt: tirsdag den 3. januar 2023 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Afdelingsformand Tessi Sørensen 
Bestyrelsesmedlem Tina Madsen 
Udlejningschef Maria Galsgaard, AAB 
 
Borgmester Kent Max Magelund, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingsleder Connie Mikkelsen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Opfølgning på Brøndby Strand 
c. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
d. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
5. Udlejning 

a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på udlejningsaftale 

6. Gennemgang af afdelingen 
7. Eventuelt 

 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen og ønskede godt nytår. 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen refererede til fællesmødet og redegjorde kort for de kommunale 
indsatser omkring klimaplan, ladestandere og biodiversitet, som blandt andet indebærer en ny 
måde at drive de grønne arealer på. Tina Madsen oplyste, at afdelingen ikke havde arbejdet så 
meget med det grønne, men at der er lavet vilde bede, som desværre bare var blevet placeret 
uhensigtsmæssigt. Afdelingen prøver generelt at få gjort noget ved de grønne arealer. Maria 
Galsgaard supplerede med, at der laves ladestandere i afdelingen, og at der skal etableres 
vandmåling i forbindelse med udskiftning af stigstrenge. Afdelingen er pesticidfri, og der arbejdes 
med uddannelse af medarbejderne. Tessi Sørensen oplyste endelig, at der skal arbejdes med de 
grønne volde, som robotplæneklipperne trods forsikring om det modsatte ikke kan håndtere. 
Den grønne partnerskabsaftale burde være på plads.  
 
Punkt 3: 
Corona-indsatsen: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste, at corona fortsat er til stede i samfundet, 
men at sygdommen pt. ikke giver grundlag for en omfattende kommunal indsats. Han takkede for 



samarbejdet. Tessi Sørensen bemærkede, at dem, der smittes, heldigvis ikke bliver så syge på 
grund af vaccinationerne. 
 
Ukraine: Peter Kjærsgaard Pedersen redegjorde for status, herunder at den kvote, vi kan imødese 
i den kommende tid, kan huses i kommunens egne bygninger. Næsten halvdelen er nu i arbejde 
og kan derfor få ordinær bolig. Der kan være usikkerhed om en eventuel kommende tilstrømning 
på grund af begivenhedernes udvikling, og KL har derfor taget kontakt til regeringen for at få staten 
med i løsningen af boligplaceringen. Maria Galsgaard oplyste, at boligorganisationen gerne står til 
rådighed for en aftale om boligplacering, og at det ville være hensigtsmæssigt, at 
boligorganisationen får en indgang til kommunen, hvis der placeres flygtninge i afdelingen. 
 
Energikrise: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste kort om de kommunale initiativer, herunder om 
reduktion af gadebelysningen, hvor boligorganisationerne skal inddrages i processen, blandt andet 
for at imødegå utryghed. Tessi Sørensen var enig i, at dårlig belysning kunne give utryghed visse 
steder, og Kent Magelund henviste i øvrigt til den tryghedsvandring, der var foretaget i 
lokalområdet. Maria Galsgaard oplyste, at der er udsendt informationsmateriale til beboerne, og at 
der er fokus på energibesparelser generelt. 
 
Privatøkonomi: på forespørgsel oplyste Maria Galsgaard, at man havde konstateret en stigning i 
antallet af restancer, men ikke på et alarmerende niveau. Hun oplyste endvidere, at man tager 
dialog med lejere, der er i restance, for at finde en eventuel løsning.  
 
Punkt 4: Intet 
 
Punkt 5: 
Connie Mikkelsen oplyste, at samarbejdet fungerer meget fint i det daglige, også i relation til 
godkendelsesordningen. Hun påpegede, at der ofte var op til 3 måneders overtagelsestid på 
lejligheder, der modtages til anvisning, hvilket kan være en udfordring i forhold til borgere på 
akutlisten. Udfordringen blev drøftet. 
Udlejningsaftalen skal fornyes i 2023. Jesper Storskov tilkendegav, at udlejningscheferne måske 
skulle indkaldes til et erfaringsudvekslingsmøde, inden aftalerne skulle fornyes. 
Maria Galsgaard oplyste, at der er et større ressourceforbrug ved administrationen af de fleksible 
kriterier, men at dette er forventeligt og en væsentlig indsats i forhold til styrkelsen af 
beboersammensætningen. Det kunne overvejes at indbygge en automatik i aftalerne, såfremt et 
område udpeges til forebyggelsesområde eller fjernes fra denne kategori.  
 
Punkt 6: 
Afd. 7: Regnskabet udviser et pænt overskud. Det kan være svært at få håndværkere eller 
rådgivere efter corona, således at tiltag bliver for dyre og må udskydes. 
Beboerdemokratiet i afdelingen er velfungerede, men der er rekrutteringsproblemer. Bestyrelsen 
prøver at engagere beboerne og iværksætte aktiviteter – herunder aktiviteter i samarbejde med 
Brøndby Boligselskabs naboafdeling. Bestyrelsen står for fremvisning af ledige lejemål og oplever 
en manglende interesse, måske på grund af kommende huslejestigninger. 
Vedligeholdelsen er ikke tilfredsstillende på grund af problemer med stigstrenge og kloakker. 
Afdelingsmødet har vedtaget et projekt, og rådgiver er udpeget. Den tidligere varslede 
minihelhedsplan er lagt på hylden, da Landsbyggefonden ikke vil støtte. Med hensyn til udskiftning 
af køkken og bad overvejes kollektiv råderet. 
 
Punkt 7: 
Intet. 
 
 


